

Preliminary Hearing

This is a proceeding where the Court determines whether there is sufficient evidence provided by the Plaintiff to initiate a trial.

Rejection

Mediation

Mediation is an appointment where the disputing parties are given a chance to amicably resolve their dispute.

Examination of Defendant's Statement

An appointment where the judge reads the indictment to the Defendant. The Defendant will be given a chance to plead guilty or not guilty.

Examination of Evidence

An appointment where the evidence submitted is examined to determine the facts asserted. The fact asserted must be relevant to the decision to be made, otherwise the assertion and the evidence will be rejected.

Witness Hearing

An appointment where witnesses are called to the stand to provide evidence.

Pronouncement of Verdict

An appointment where the judge reads the verdict or his/her judgement.

偵查

在這階段下，若有足夠證據證明犯罪事實，法官會接受案子，因此成立案子。

不起訴

和解

在這階段下雙方當事人會面對面談試著找出雙方能夠接受的條件。當雙方達成協議後，執行者會在當時做筆記，由雙方當事人簽名。

偵查調查被告者表明

在這階段下法官會讀起訴書給被告人，以及問被告人是否認罪。

偵查調查證據

為了審視並判斷已提出之證據真偽的會議。以此些證據為根據所聲稱的事實必須與裁決有所關連，否則證據將被拒絕接受。

審判

在這階段下，證人被傳喚至法庭提供證據或證言。

判決

法官向被告傳達審判結果。

นัดไต่สวนมูลฟ้อง

เป็นขั้นตอนที่ศาลใช้ดุลพินิจในการตัดสินว่าคดีมีมูลฟ้องหรือไม่

ศาลไม่รับฟ้อง

หลังจากที่ทนายโจทก์ได้ไต่สวนมูลฟ้องแล้ว ศาลพบว่าไม่มีมูลเหตุในการฟ้องจึงไม่รับฟ้อง

นัดไกล่เกลี่ย

นัดไกล่เกลี่ยเป็นนัดที่ทั้งทางโจทก์และจำเลยเจรจาและทำสัญญาประนีประนอมยอมความกัน

นัดสอบคำให้การ

ศาลท่านจะอ่านคำฟ้องของโจทก์ให้จำเลยฟัง หลังจากนั้นจำเลยจะมีโอกาสสารภาพหรือปฏิเสธข้อกล่าวหา

นัดตรวจพยานหลักฐาน

ศาลนัดตรวจพยานหลักฐานและพิจารณาว่าหลักฐานที่ได้รับมานั้นเกี่ยวข้องกับประเด็นข้อพิพาทหรือไม่อย่างไร หากไม่เกี่ยวข้องกันแต่อย่างใด ศาลท่านจะไม่รับ

นัดสืบพยาน

ในวันนัดสืบพยานทนายจะเรียกพยานตามบัญชีพยานที่ได้ยื่นต่อศาลเพื่อมาสืบหาข้อเท็จจริง

นัดฟังคำพิพากษา